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Присутні: Голова Бюро, доц. каф. ЕМФ Пащенко О.В., Голова НМР 

ФЕК, зав. каф. ЕФБ Левкович О.В., доц. каф. ЕТГ Самойленко А.О., ст.викл. 

каф. ЕМО  Харакоз Л.В.,  асист. каф. ЕМФ Головко Л.С., асист. каф. ЕУП  

Байлова О.О., асист. каф. ЕММ Голей Ю.М.,  голова ради студентів ФЕК 

Косман А.І., ст.,  студ. гр. ЕГ-20-1 Корнійчук О.В., ст. гр. ЕА-20-1 

Овсяннікова Д.О., ст. гр. ЕФ-20-1 Лісна Д.О., ст. гр. ЕЕ-20-1 Потеря О.О., ст. 

гр. ЕП-20-1 Манейло С.В., ст. гр. ЕД-21-1 Воробйова В.В. 

 

Окрім членів Бюро із забезпечення якості вищої освіти та освітньої 

діяльності факультету економіки на засіданні присутні: 

Гринько Тетяна Валеріївна – д-р. екон. наук, професор, декан 

факультету економіки  

 

Порядок денний:  

1. Про результати анкетування здобувачів за другим (магістерським) 

рівнем вищої освіти зимового випуску 2023-2024 н.р. щодо якості освіти та 

освітньої діяльності за освітніми програмами факультету економіки. 

2. Про результати анкетування здобувачів вищої освіти факультету 

економіки щодо оцінювання якості вищої освіти та освітньої діяльності при 

вивченні навчальних дисциплін. 

 

 

1. Слухали: доц. Пащенко О.В. про результати анкетування здобувачів 

за другим (магістерським) рівнем вищої освіти зимового випуску 2023-2024 

н.р. щодо якості освіти та освітньої діяльності за освітніми програмами 

факультету економіки. В опитуванні випускників-магістр за всіма освітніми 

програмами факультету економіки взяли участь 51 особа з 73 випускників 

(приблизно 70%), з яких 34 особи навчались за кошти державного бюджету, 

17 випускників – за кошти фізичних осіб. Всі випускники в анкетах 

зазначили, що викладання здійснювалось виключно державною мовою, що їх 

регулярно опитували щодо якості освіти продовж навчання, а також, що всі 

будуть рекомендувати іншим навчатися в ДНУ за спеціальністю, за якою 

навчався випускник.  

Відповідно до результатів анкетування продовжується позитивна 

тенденція щодо працевлаштування випускників. На питання анкети «Чи 

складно Вам було знайти перше місце роботи та працевлаштуватись на неї?», 

майже всі анкетовані випускники відповіли, що взагалі не складно було 

знайти перше місце роботи та працевлаштуватись. Лише 4 випускники 

відзначили, що їм було складно знайти перше місце роботи та 

працевлаштуватись на неї і лише 3 відзначили, що досі не працевлаштовані.  



Стосовно критеріїв якості освітнього процесу, то випускники на досить 

високому рівні оцінюють критерій, що «Оцінювання знань відбувалось 

об’єктивно, прозоро та чесно» та «Персонал ректорату, деканату, кафедр 

кваліфіковано та доброзичливо сприяв моєму навчанню». Дещо нижчі оцінки 

надано критеріям «Я задоволений(а) рівнем набутих компетентностей, 

отриманих знань, умінь та навичок», «Викладачі використовували сучасні 

педагогічні методи (майстерклас, навчальні дискусії, мозковий штурм, 

тренінги, ділові ігри та ін.)», «Навчання було сучасним та практично 

орієнтованим» та «Проходження практичної підготовки сприяло підвищенню 

рівня моїх знань, професійних компетентностей та практичних навичок». 

Найнижчу оцінку отримав критерій «Під час навчання в Університеті було 

отримано додаткові переваги для працевлаштування (знання іноземної мови, 

фахове стажування, набуття додаткових компетентностей, поглиблене 

навчання за фахом тощо)». 

Щодо оцінки роботи структурних підрозділів, то найвищі оцінки 

отримали деканат факультету, випускова кафедра та приймальна комісія 

університету. Дещо нижчі оцінки отримали відділ по роботі з ЄДЕБО, 

централізована бухгалтерія, Палац студентів, студентський відділ, рада 

студентів факультету та ДНУ, профбюро факультету, профком ДНУ, кафедра 

фізичного виховання. І на найнижчому рівні випускники оцінили роботу 

гуртожитку, наукової бібліотеки, військово-облікового відділу.  

Щодо відкритих питань анкети, то випускники спеціальності 071 Облік 

і оподаткування зазначили, що їх не навчили «ведення обліку ФОП». 

Випускники спеціальності 073 Менеджмент відзначили, що їх не навчили 

«вмінню проходити співбесіди на технічні посади іноземною мовою» та 

«цифрової грамотності та навичок роботи в команді для успішного 

впровадження на сучасному ринку праці», «більш поглиблено розбиратися в 

фондовому ринку», а також зазначили, що «хотілося б набути більшої 

кількості практичних компетенцій, які дозволять бути затребуваним на ринку 

праці, тобто орієнтуватися в сучасних програмах та ін». Випускники 

спеціальності 075 Маркетинг зазначили, що їх не навчили «веденню 

переговорів».  

Щодо дисциплін, які необхідно вивести з освітнього процесу, то вже 

третій рік поспіль думки випускників збігаються щодо фізичної культури, 

дисциплін, які не мають ніяких відносин до спеціалізації, філософії, історія 

України, теорія ймовірності, а також дисципліни, які дублюють матеріал вже 

пройдений на інших курсах.  

Щодо дисциплін, які необхідно ввести до освітнього процесу 

випускники зазначили наступні: розвиток бренду особистості, дисципліни з 

цифрової грамотності та програмування, фінансової грамотності, сучасні 

програми обліку.  

Випускники спеціальності 051 Економіка висловили пропозиції щодо 

покращення якості освітнього процесу, а саме: «Організація проходження 

практики на підприємствах з можливістю подальшого працевлаштування». 

Випускники спеціальності 071 Облік і оподаткування вважають, що для 



покращення якості освітнього процесу необхідно «Більше практичних 

завдань, більше часу/годин виділити вже наявним курсам і більше взаємодії з 

викладачами – завдання, які виконуються під керівництвом». Серед думок 

здобувачів щодо покращення якості освітнього процесу слід також 

відзначити такі: 

 більше інформувати нових студентів; 

 важливо акцентувати увагу на практичному навчанні, розвивати 

сучасні методи викладання та сприяти активній взаємодії студентів із 

сучасними технологіями та індустрією. 

Ухвалили: Результати анкетування обговорити на засіданнях кафедр 

та на засіданні вченої ради факультету економіки. 
 

2. Слухали: доц. Пащенко О.В. про результати анкетування здобувачів 

вищої освіти факультету економіки щодо оцінювання якості вищої освіти та 

освітньої діяльності при вивченні навчальних дисциплін. Щодо анкетування 

здобувачів за «Анкетою оцінювання здобувачами вищої освіти та якості 

освітньої діяльності при вивченні навчальних дисциплін» у І семестрі 2023-

2024 н.р., то найвищі оцінки отримали такі викладачі факультету економіки: 

доц. Краснікова Н.О., доц. Пащенко О.В., проф. Гринько Т.В., доц. 

Гвініашвілі Т.З., проф. Семенча І.Є., доц. Бєлозерцев В.С., проф. Шевцова 

О.Й., доц. Адонін С.В., доц. Левкович О.В., проф. Нямещук Г.В., проф. 

Джусов О.А., доц.. Сливенко В.А.; а також по дисциплінам з інших 

факультетів: Кононенко А.О., Лазоренко В.І., Жук І.В., Демченко М.В., 

Агалаков В.С. Здобувачі освіти засвідчили відсутність жодного випадку 

хабарництва викладачу, щодо якого заповнюється анкета. Студенти 

зауважили, що хотілося б більше інтерактивних форм проведення занять, 

наведення більше прикладів, розв'язання більше задач. 

У загальному підсумку можна зазначити, що здобувачі висловили 

гарне враження щодо організації і проведення занять у минулому семестрі, 

професійного рівня викладачів і їх ставлення до студентів. 

 

Ухвалили: Результати анкетування обговорити на засіданнях кафедр 

та на засіданні вченої ради факультету економіки. 

 

Головуючий  на засіданні, 

Голова Бюро з забезпечення  

якості вищої освіти та 

освітньої діяльності 

факультету економіки 

 

 

 

        

 

 

 

 

Ольга ПАЩЕНКО 

 

 

Секретар засідання 

 

 

 

Юлія ГОЛЕЙ         

 


